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DPr-BRM-II.0012.12.3.2024 

 

Protokół nr 1/V/2024 

 

posiedzenia Komisji Jednostek Pomocniczych Miasta 

Rady Miejskiej w Łodzi 

          z dnia 13 i 15 maja 2024 r. 
 

 

 

 
I. Obecność na posiedzeniu w dniu 13 maja 2024 r.: 

stan Komisji   -  8 radnych 

obecnych   -  8 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

 

Obecność na posiedzeniu w dniu 15 maja 2024 r.: 

stan Komisji   -  8 radnych 

obecnych   -  7 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1, 2, 3 i 4 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 5 i 6 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

I.  Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łodzi. 

2.  Wybór Przewodniczącego Komisji. 

a/ zgłaszanie kandydatów 

b/ prezentacja kandydatów 

c/ głosowanie 

3.  Przejęcie prowadzenia obrad przez Przewodniczącego Komisji. 

4.  Ustalenie liczby Wiceprzewodniczących Komisji. 

5.  Wybór Wiceprzewodniczących Komisji. 

a/ zgłaszanie kandydatów 

b/ prezentacja kandydatów 

 c/ głosowanie 
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6. Sprawy wniesione i wolne wnioski 

 
Po stwierdzeniu kworum, na podstawie podpisów złożonych na liście obecności 

przewodniczący Rady Miejskiej w Łodzi p. Bartosz Domaszewicz otworzył 

inauguracyjne posiedzenie Komisji.  

 

Przewodniczący RM przypomniał, że porządek posiedzenia został przekazany 

radnym w zaproszeniach na posiedzenie. Zapytał, czy są jakieś uwagi do porządku 

obrad Komisji. 

 

Nikt się nie zgłosił. 

 

W związku z brakiem uwag przewodniczący Rady Miejskiej w Łodzi p. Bartosz 

Domaszewicz przeszedł do realizacji zaproponowanego porządku obrad. 

 

Ad. pkt. 2. Wybór Przewodniczącego Komisji. 

a/ zgłaszanie kandydatów 

b/ prezentacja kandydatów 

c/ głosowanie 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łodzi p. Bartosz Domaszewicz poprosił o 

zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Komisji Jednostek 

Pomocniczych Miasta. 

W imieniu klubu radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej radny p. Krzysztof 

Makowski zgłosił kandydaturę radnej p. Kamili Ścibor. Podkreślił, że radna p. Kamila 

Ścibor od wielu lat jest przewodniczącą zarządu Osiedla Rokicie, pracuje społecznie, 

sprawy funkcjonowania jednostek pomocniczych zna jak mało kto w Radzie Miejskiej. 

Kierowanie tą Komisją będzie na pewno wzmocnieniem i przekazaniem nie tylko 

wiedzy teoretycznej, ale przede wszystkim wiedzy czysto praktycznej. Stąd taka 

rekomendacja. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Łodzi p. Bartosz Domaszewicz zapytał, czy są 

inne kandydatury. 
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Nikt się nie zgłosił. 

 

W związku z brakiem innych propozycji przewodniczący Rady Miejskiej w Łodzi p. 

Bartosz Domaszewicz zapytał kandydatkę, czy wyraża zgodę na kandydowanie. 

 

Radna p. Kamila Ścibor wyraziła zgodę. Dodała, że do tej pory była bardzo aktywną 

przewodniczącą zarządu RO Rokicie. Podkreśliła, że była zaangażowana w 

spotkania z wieloma wydziałami i będzie tutaj służyć wsparciem. 

 

W związku z powyższym przewodniczący Rady Miejskiej w Łodzi p. Bartosz 

Domaszewicz poddał pod głosowanie kandydaturę radnej p. Kamili Ścibor na 

funkcję przewodniczącej Komisji Jednostek Pomocniczych Miasta. 

 

W głosowaniu: przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” radna p. Kamila Ścibor została wybrana na funkcję 

przewodniczącej Komisji Jednostek Pomocniczych Miasta. 

 

Ad. pkt. 3. Przejęcie prowadzenia obrad przez Przewodniczącego Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łodzi p. Bartosz Domaszewicz pogratulował  

i poprosił nowo wybraną przewodniczącą o przejęcie prowadzenia obrad Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji p. Kamila Ścibor powiedziała, że bardzo się cieszy z 

objęcia funkcji przewodniczącej tej Komisji. 

 

Ad. pkt. 4. Ustalenie liczby Wiceprzewodniczących Komisji. 

Przewodnicząca Komisji p. Kamila Ścibor zaproponowała, aby w Prezydium 

Komisji zasiadało dwóch wiceprzewodniczących.  

 

Przewodnicząca Komisji p. Kamila Ścibor poddała pod głosowanie propozycję,  

aby w Prezydium Komisji zasiadało dwóch wiceprzewodniczących.  
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W głosowaniu: przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” ustalono, że w Prezydium Komisji będzie zasiadać dwóch 

wiceprzewodniczących.  

 

Ad. pkt. 5. Wybór Wiceprzewodniczących Komisji. 

a/ zgłaszanie kandydatów 

b/ prezentacja kandydatów 

c/ głosowanie 

 

Przewodnicząca Komisji p. Kamila Ścibor poprosiła o zgłaszanie kandydatów na 

funkcje wiceprzewodniczących Komisji. 

 

Radny p. Mateusz Walasek zgłosił kandydatury radnego p. Bogusława Huberta i 

radnego p. Tomasza Anielaka. 

 

Radny p. Mateusz Walasek podkreślił, że radny p. Bogusław Hubert jest 

doświadczonym radnym bardzo skoncentrowanym na działaniach lokalnych. Głos i 

doświadczenie Pana rannego będą przydatne w tej Komisji.   

 

Radna p. Mateusz Walasek podkreślił, że radny p. Tomasz Anielak jest również 

doświadczonym radnym, jest radnym drugą kadencję. Pan radny jest bardzo 

zaangażowany w sprawy jednostek pomocniczych. Jako głos klubu opozycyjnego 

będzie przydatny w Prezydium tej Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji p. Kamila Ścibor zapytała kandydatów czy wyrażają 

zgodę na kandydowanie.  

 

Radny p. Bogusław Hubert wyraził zgodę na kandydowanie. Wskazał, że tematyka 

rad osiedli jest mu bardzo bliska, gdyż od 2000 roku był członkiem RO Zarzew, 

następnie jej przewodniczącym. Nadmienił, że w Radzie Miejskiej był kiedyś 

przewodniczącym Komisji Jednostek Pomocniczych Miasta. 

 

Radny p. Tomasz Anielak wyraził zgodę na kandydowanie. Wskazał, że jest 

radnym już drugą kadencję. W poprzedniej kadencji był członkiem Komisji Jednostek 



5 

 

Pomocniczych Miasta, natomiast od kilkunastu lat nieprzerwanie jest w RO Bałuty 

Centrum, obecnie w zarządzie. Zna bolączki i problemy związane z funkcjonowaniem 

jednostek pomocniczych w Łodzi. Ubolewa, że przed kilkoma laty środki z algorytmu 

zostały zabrane jednostkom pomocniczym. Wyraził nadzieję, że ta sytuacja ulegnie 

zmianie, i wówczas będzie można wspólnie z radami osiedli współpracować bardziej 

ściśle, a rady osiedli będą miały prawo bytu. Podkreślił, że obecnie ich działalność 

jest marginalizowana.  

 

W związku z powyższym przewodnicząca Komisji p. Kamila Ścibor poddała pod 

głosowanie kandydaturę radnego p. Bogusława Huberta na funkcję 

wiceprzewodniczącego Komisji Jednostek Pomocniczych Miasta. 

 

W głosowaniu: przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących 

się” radny p. Bogusław Hubert został wybrany na funkcję wiceprzewodniczącej 

Komisji Jednostek Pomocniczych Miasta. 

 

Przewodnicząca Komisji p. Kamila Ścibor poddała pod głosowanie kandydaturę 

radnego p. Tomasza Anielaka na funkcję wiceprzewodniczącego Komisji Jednostek 

Pomocniczych Miasta. 

 

W głosowaniu: przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” radny p. Tomasz Anielak został wybrany na funkcję 

wiceprzewodniczącego Komisji Jednostek Pomocniczych Miasta. 

 

Komisja ustaliła, że stałym dniem posiedzeń będzie środa godz. 12:00. 

 

W tym punkcie przewodnicząca Komisji przerwała obrady Komisji  i ogłosiła 

przerwę do dnia 15 maja 2024 r. do godz. 8:15.  

 

Dnia 15 maja 2024 r. o godz. 8:15 po stwierdzeniu quorum niezbędnego  

do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii 

przewodnicząca Komisji p. Kamila Ścibor wznowiła posiedzenie. 
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Przewodnicząca Komisji p. Kamila Ścibor zaproponowała zmianę w porządku 

obrad Komisji polegającą na wprowadzeniu: 

 w pkt. 6 – Zaopiniowanie Sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok 

w zakresie merytorycznych zainteresowań Komisji.  

 w pkt. 7 - Przyjęcie Planu pracy Komisji Jednostek Pomocniczych Miasta 

Rady Miejskiej w Łodzi na 2024 rok. 

 w pkt. 8 - Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Przewodnicząca Komisji p. Kamila Ścibor przeszła do przegłosowania 

zmienionego porządku obrad. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się” zmieniła porządek obrad.  

 

W związku z brakiem innych uwag przewodnicząca Komisji przeszła do 

procedowania zmienionego porządku obrad.  

 

Ad. pkt. 6. Zaopiniowanie Sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok w 

zakresie merytorycznych zainteresowań Komisji. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Łodzi za 2023 rok w zakresie 

merytorycznych zainteresowań Komisji przedstawiła kierownik w Biurze 

Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik.  

 

Materiał stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Faza pytań i dyskusji.  

Radny p. Marek Michalik: „Czego dotyczy kwota 1 mln 400 tys. zł.” 

Kierownik w Biurze Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik: „To jest kwota, którą 

rady osiedli w drodze uchwały przekazują poszczególnych wydziałów UMŁ, do 

Wydziału Edukacji była przekazana kwota 682 tys. 365 zł, do Wydziału Kultury – 309 

tys. 594 zł. Ponadto środki zostały przekazane do ZLM, MOPS, Wydziału Gospodarki 

Komunalnej, Wydziału Informatyki, Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych. To są 

środki, które schodzą ze środków Biura i wchodzą na środki danej jednostki. Dalej 

jednostka realizuje te zadania, które były wskazane w uchwale rady osiedla.”  
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Wiceprzewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert: „To jest tak, że np. rada 

osiedla przekazuje np. dla danej szkoły pieniądze na wymianę czegoś, a realizuje to 

Wydział Edukacji.” 

Radny p. Marcin Buchali: „Czy Miasto przekazało jakieś dodatkowe środki na 

promocję wydarzeń, inicjatyw lokalnych, które podejmowały rady osiedli? Czy to rady 

osiedli same promowały te wydarzenia ze swoich środków?” 

Kierownik w Biurze Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik: „Miasto nie 

przekazuje dodatkowych środków na promocję. Rada osiedla działa na określonym 

terenie, czyli na terenie osiedla i na terenie osiedla, czy dla mieszkańców danego 

terenu organizuje pewne wydarzenia. Nie są to wydarzenia zamknięte i rady osiedli 

we własnym zakresie promują te wydarzenia. Te wydarzenia są także promowane w 

gazetkach miejskich.” 

Radny p. Marcin Buchali: „Skoro są w gazetkach miejskich to znaczy, że jakiś 

nakład finansowy jest na to przekazywany.” 

Kierownik w Biurze Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik: „To są nasze, 

miejskie gazetki.” 

Radny p. Marcin Buchali: „Rozumiem, ale na to też idą pieniądze z budżetu, żeby 

to ogłoszenie się pojawiło.” 

Kierownik w Biurze Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik: „Nie były 

przekazywane dodatkowe środki. Informacje są na funpage, na facebooku.” 

Radny p. Marcin Buchali: „Czyli nie jesteśmy w stanie określić kwoty, która jest 

przekazywana na promocję w ramach budżetu Miasta?” 

Kierownik w Biurze Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik: „Nie jesteśmy w 

stanie.” 

Radny p. Marek Michalik: „Czy oprócz tego, że Biuro wie do jakich wydziałów te 

środki zostały skierowane, wie jak ten podział wygląda w oparciu o to, czy to były 

wydarzenia np. dla mieszkańców, które można by nazwać wydarzeniami kulturalnymi 

albo takie, które można nazwać inwestycyjnymi? Czyli ile z tych pieniędzy zostało 

skierowanych na różne, małe, drobne inwestycje, a ile z tych pieniędzy zostało 

przekazane na wydarzenia kulturalne albo na rzeczy, które można byłoby inaczej 

określić?” 

Kierownik w Biurze Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik: „Gro z tych środków 

jest przekazywana na zadania remontowo – inwestycyjne. To nie są sensu stricte 

zadania remontowe czy inwestycyjne, bo to są za małe środki. Natomiast jeśli chodzi 
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o pikniki, czy imprezy osiedlowe, to zamówienia publiczne w tym zakresie 

realizowane są przez Biuro. W związku z tym te środki nie są oddawane. Jeżeli 

środki są przekazywane do Wydziału Edukacji to nie jest przekazany środek do 

Wydziału Edukacji, tylko są przekazane środki ze wskazaniem np. na zakup tablicy 

interaktywnej, na zorganizowanie pewnych zajęć dla mieszkańców, wymianę okien. 

Natomiast jeśli są to środki przekazywane np. do Wydziału Gospodarki Komunalnej 

to nie są środki na imprezy, ale na wydatki remontowo – inwestycyjne.” 

Radny p. Marek Michalik: „Czy na drogi też są przekazywane?” 

Kierownik w Biurze Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik: „Na drogi nie, 

ponieważ są to dosyć duże koszty, a środki rad osiedli są dosyć skąpe. W związku z 

tym rady osiedli nie mogą przekazywać środków na drogi. Jeżeli są środki 

przekazywane do WGK to np. na zakup koszy, na zakup dodatkowych ławek.” 

W uzupełnieniu p.o. z-cy dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej p. 

Roksana Wołoszczuk: „Nie raz jest to stojak. Jeżeli środki trafią do Wydziału, a nie 

jest to zgodnie z właściwością, to sobie przekazujemy te środki pomiędzy 

wydziałami. Natomiast są to drobne inwestycje, zakupy typu stojak, kosz, ławka.” 

 

W związku z brakiem innych pytań oraz głosów w dyskusji Przewodnicząca 

Komisji p. Kamila Ścibor przeszła do głosowania. 

Komisja w głosowaniu: 7 głosami „za”, brakiem głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie z wykonania 

budżetu Miasta Łodzi za 2023 rok w zakresie merytorycznych zainteresowań Komisji. 

 

Ad. pkt. 7. Przyjęcie Planu pracy Komisji Jednostek Pomocniczych Miasta 

Rady Miejskiej w Łodzi na 2024 rok. 

Przewodnicząca Komisji p. Kamila Ścibor zapytała, czy do przesłanego drogą 

emailową projektu Planu pracy Komisji są jakieś uwagi. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji p. Tomasz Anielak: „Chciałem zapytać na jakim 

etapie jest nowy statut dla rad osiedli?” 

Kierownik w Biurze Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik: „Prace nad statutem 

cały czas trwają, ponieważ jest wniesionych bardzo dużo uwag. Konsultujemy pewne 

rzeczy z prawnikami. Prowadzone były prace z Oddziałem ds. Legislacji. Czynione 

są jeszcze pewne uzgodnienia. Prawdopodobnie będziemy musieli jeszcze 
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przeprowadzić pewne prace, dlatego, że jest bardzo dużo rozbieżności zarówno, jeśli 

chodzi o członków rad jak i mieszkańców.” 

Wiceprzewodniczący Komisji p. Tomasz Anielak: „Czy możemy poznać chociaż 

przybliżony termin, w którym te prace winny się zakończyć?” 

Kierownik w Biurze Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik: „Trudno jest mi 

powiedzieć, kiedy zakończą się prace nad statutem, kiedy zostanie on przedstawiony 

Radzie Miejskiej do przyjęcia.” 

Wiceprzewodniczący Komisji p. Tomasz Anielak: „Czy to będzie jeszcze w tym 

roku, czy raczej nie.” 

Kierownik w Biurze Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik: „Kadencja rad osiedli 

została wydłużona do końca października tego roku. Prace nad statutem to bardzo 

trudna materia. Nie umiem powiedzieć czy te prace zakończą się do końca tego roku 

i statut będzie przedstawiony Radzie Miejskiej.” 

Wiceprzewodniczący Komisji p. Tomasz Anielak: „Ale w jakiś sposób musimy 

przygotować nowe rady osiedli, które będą się konstytuować po wyborach. Dobrze 

byłoby, żeby ten akt prawny już obowiązywał, bo te rozbieżności są olbrzymie. Czy 

możemy poprosić, żeby na następne spotkanie przygotować informację na temat 

przybliżonego terminu zakończenia tych prac.” 

Kierownik w Biurze Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik: „Tak.” 

 

Prowadzenie Komisji przejął wiceprzewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert: „Rozumiem, że 

prawdopodobnie wybory do nowych rad osiedli odbędą się w oparciu o istniejące 

statuty.” 

Kierownik w Biurze Aktywności Miejskiej p. Iwona Dziatlik: „Myślę, że tak, ale to 

nie ja podejmuję decyzje i trudno jest mi powiedzieć, czy on wejdzie do końca roku.” 

Wiceprzewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert: „Chcę poinformować, że do 

tego Planu zawsze możemy w trakcie kadencji wnieść dodatkowe punkty i go 

rozszerzyć.” 

 

W związku z innych brakiem uwag wiceprzewodniczący Komisji p. Bogusław 

Hubert przeszedł do głosowania nad przyjęciem Planu pracy Komisji na 2024 rok. 
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Komisja w głosowaniu: przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się” przyjęła Plan pracy Komisji na 2024 rok. 

 

Plan pracy Komisji Jednostek Pomocniczych Rady Miejskiej w Łodzi na 2024 rok 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 8. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert podziękował za udział w 

obradach i zamknął posiedzenie Komisji.  

. 

 

Protokół sporządziła:      Przewodnicząca Komisji 

Aneta Michalak 

Sekretarz Komisji                Kamila Ścibor 

 

 


